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 Besluitenlijst van de digitale vergadering van
de raadscommissie van de gemeente Dalfsen,

d.d. 14 juni 2021

Aanwezig:
Voorzitter mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte
Commissiegriffier mw. M. Meijer-Uitenbroek
Raadsleden
Gemeentebelangen J.G. Ellenbroek, G.M.M. Jutten, mw. I.G.J. Haarman, mw. H.G. Kappert, 

H.A.J. Kleine Koerkamp, J.W. van Lenthe, H.W. Pessink, J.G.J. Ramaker, 
mw. J.B. Upper

CDA R.H. Kouwen, W. Massier, mw. A.J. Ramerman (vanaf agendapunt 4), E. 
Ruitenberg

ChristenUnie D.J. van Gelder, mw. H. Lassche-Visscher, L.M. Nijkamp
PvdA L. Broere, mw. J.M.A. Eilert-Herbrink
VVD G.J. Veldhuis

Commissieleden
D66 J.B. Smalbraak

Afwezig: 
B. Schrijver (D66)

Tevens aanwezig:
Burgemeester mw. E. van Lente, wethouders R.W.J. van Leeuwen, A. Schuurman en J.W. Uitslag, 
adjunct gemeentesecretaris/directeur H.J. van der Woude, ambtelijke ondersteuning: J. Leegwater, 
mw. M. van Spijker (beiden griffie), mw. A. Roosken (agendapunt 4).

1. Opening
De voorzitter opent de digitale vergadering om 19:30 uur en heet iedereen van harte welkom. De 
aanwezigheid van de raadscommissieleden, wethouders en ambtelijke ondersteuning wordt 
hoorbaar en zichtbaar vastgesteld. 

Mevrouw Meijer-Uitenbroek is voor de laatste keer plaatsvervangend commissiegriffier. Zij neemt 
afscheid. Namens de voorzitter wordt de waardering uitgesproken en wordt zij bedankt voor haar 
inzet in de afgelopen jaren.

2. Spreekrecht burgers
Geen.

3. Vaststelling agenda
De volgorde van de agendapunten 4 en 5 worden omgedraaid. Eerst zal agendapunt 5, RES 1.0 
West Overijssel behandeld worden. De agenda wordt met deze wijzigingen vastgesteld.

5. Samen naar een opgewekt Overijssel, RES 1.0 West Overijssel
Voorstel:
1.  De Regionale Energie Strategie 1.0 ‘Samen naar een opgewekt Overijssel’ vast te stellen. 

Advies van de commissie
Wethouder Schuurman komt schriftelijk terug op de vraag over wanneer de monitoringsrapportage 
beschikbaar is. Ook zal hij aangeven binnen welke projecten het mogelijk is om te kijken naar een 
verplichting van zon op dak (grootschalige industriële of agrarische daken bij nieuwbouw).

Gemeentebelangen geeft aan dat met dit plan een fundament is gelegd onder de regionale 
samenwerking. De bestuurlijke partners geven aan hoe zij samen met inwoners, partners willen 
samenwerken aan de realisatie van de doelstellingen. De bouwstenen fungeren als 
achtergrondinformatie voor de verdere uitwerking van de RES en dragen bij aan de te bepalen 
zoekgebieden voor 2023. 
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Een intensieve samenwerking heeft tot dit resultaat geleid. Er is hard gewerkt aan de communicatie 
op regionaal en lokaal niveau. Gemeentebelangen juicht de betrokkenheid van de inwoners, 
organisaties en jeugd toe. Zij hebben belang bij de keuzes die wij nu maken voor de toekomst. De 
fractie roept inwoners op om deel te nemen aan de online informatiesessies over de Regionale 
Energie Strategie. We moeten ook de focus leggen op na 2030. De opgave kan nog veel groter 
worden, gezien de opgave regionale warmtestructuur. Ook zijn er nog veel factoren die nog nader 
onderzocht moeten worden. De fractie hoopt op financiële steun vanuit Den Haag. Er spelen nog 
veel zaken: de netwerkproblematiek, subsidiemogelijkheden voor de financierbaarheid van 
projecten, invulling van de gewenste participatie, lokaal eigendom en de zoekgebieden die nog 
vastgelegd moeten worden. Gemeentebelangen kan instemmen met dit voorstel. 

Het CDA ziet dat er ambtelijk veel werk is verzet. De RES is een regionaal traject. Het bod sluit 
prima aan bij de Dalfser energiemix. De fractie begrijpt dat alleen zon op dak niet voldoende is, er 
zal een enkel zonneveld aangelegd moeten worden. We moeten niet daken onbenut laten, als ze 
wel geschikt zijn. Dit is niet uit te leggen aan onze inwoners. De eerder aangenomen motie Zon op 
Dak vindt de fractie onvoldoende zichtbaar. De beantwoording van de technische vragen stelt de 
fractie wat gerust. De zorgen zijn er nog voor het netwerkbeheer. Zij spelen toe op clustering. 
Snelheid en gemak liggen hier op de loer. Daken zullen minder snel benut worden. Wij krijgen meer 
inzicht van de versnellingsgroep dit is heel mooi, maar deel dit ook met de inwoners.
Belangrijk is communicatie en participatie, met name grensoverschrijdend. Een doorkijk naar 2050 
is belangrijk. De regionale structuur warmte is voor het CDA nog een ver van mijn bed show. Hier 
liggen geen duidelijke kaders en er is geen bod gedaan. De fractie is benieuwd naar de warmte 
transitievisie voor onze eigen gemeente. De beantwoording van de technische vragen wil het CDA 
nog eerst afstemmen in de fractie.

De RES 1.0. is in essentie een uitwerking van het hoofdlijnenakkoord. De ChristenUnie ziet dat het 
streven naar 50% lokaal eigendom sterker geformuleerd is, als doelstelling. Bij het 
hoofdlijnenakkoord zijn door de gemeenteraad van Dalfsen 2 moties aangenomen. De mogelijkheid 
om qua wind verder op te schalen dan de 60%, is lokaal goed mogelijk. Dit moet wel in afstemming 
met omliggende gemeenten. Extra aandacht voor zon op dak. In essentie is de motie overgenomen 
in de RES 1.0. De intentie is er, maar is dit nog niet scherp geformuleerd. Inzicht wat er op 
regionaal niveau mogelijk is in zon op dak vindt de fractie een mooie invulling, evenals een 
taskforce om de zorgen voor zon op dak weg te nemen. Goede communicatie naar eigenaren van 
grote daken is hierbij van groot belang. De opgaven voor zon en wind lijken realistisch voor onze 
gemeente. De ChristenUnie vindt het van belang dat inwonerparticipatie in de grensgebieden al bij 
de verkenning van zoekgebieden ingezet wordt. Ook is het van belang de jongeren te betrekken bij 
dit onderwerp. De transitie van warmte lijkt wat in de luwte te zitten. De fractie is benieuwd naar de 
concrete visie en naar de plannen die in het eind van het jaar aan de raad worden voorgelegd. De 
ChristenUnie vraagt de aandacht van het college voor de financiering van de ambtelijke bijdrage. 
De fractie kan instemmen met het voorstel.

De PvdA vindt dat er een goed voorstel voor ligt. De fractie wil nog een aantal punten benoemen. 
De streefverhouding 60% wind, 40% zon. Eerder is er een motie aangenomen om het percentage 
omhoog te brengen. Meer zon op dak levert in de praktijk vaak veel problemen op met 
verzekeringen en dak capaciteit. Zon op het veld neemt meer ruimte in beslag, een hoger 
percentage wind ligt dan meer voor de hand. Goede regionale samenwerking en participatie zijn 
van groot belang voor het creëren van draagvlak, daar horen de jongeren bij. Ruimtelijk kwaliteit 
staat voorop in combinatie met de energieopdracht. Onderzoek naar milieu- en 
gezondheidseffecten, dat zou op meer draagvlak kunnen rekenen. Lokaal eigendom van minimaal 
50% betekent voor de PvdA het streven vast te houden aan 100%. Nieuwe ontwikkelingen moeten 
altijd een kans krijgen en een herijking van het RES, tweejaarlijks, is dan het geijkte middel. De 
PvdA steunt de oproep van het CDA dat daken niet onbenut moeten blijven, als ze wel geschikt 
blijken te zijn voor zon op dak. De fractie kan instemmen met het voorstel.
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De VVD vindt dat het een helder en duidelijk bod is geworden, wat in duidelijke taal is geschreven. 
De fractie wil nog wel een aantal punten meegeven. Zon op het dak; dit heeft de hoogste prioriteit 
wat de fractie betreft. Het genoemde percentage van 18% zal van de VVD ook zeker minimaal 
gehaald moeten worden. Windturbines en zonnevelden kunnen meer aandacht vragen, blijf daarom 
aandacht houden voor het percentage voor zon op het dak. Participatie met de directe omgeving is 
van groot belang. Draagvlak is belangrijk door te streven naar 100% lokaal eigendom en aan de 
andere kant omwonenden mee te nemen in het proces. Zorg dat een samenvatting van het RES-
plan beschikbaar komt voor inwoners en bedrijven. Dit zal initiatieven stimuleren. Ontwikkelen van 
het gemeentelijk energiebedrijf mag sneller. We hebben het nodig om het RES-bod goed uit te 
voeren. De VVD roept op om druk uit te oefenen op de uitbreiding van het net, ook al heeft de 
gemeente daar een beperkte rol in en ligt dit bij andere partners. Ga aan de slag met de zoektocht 
naar de clustergebieden. Het wordt tijd dat we hierover duidelijkheid gaan geven aan de inwoners. 
De VVD kan instemmen met het voorstel.

D66 ziet dat geen verrassende zaken in de RES 1.0 staan. Het geheel is goed uitgekristalliseerd. 
De fractie van D66 kan instemmen met de RES 1.0. De fractie plaatst nog een kleine kanttekening. 
Ze zien dat we goed op weg zijn met de doelstellingen, we zitten al op 70% van de beoogde 
doelstelling. Maar stel dat er een energieslurper komt als een datacenter, dan zitten we al gauw op 
een lager percentage. Kunnen we grote energieslurpers niet uitsluiten, zodat deze niet in onze 
gemeente komen? De fractie stemt in met het voorstel. 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda van de raad van 21 juni 
kan worden geplaatst. Het CDA kan dan een stemverklaring afgeven.

4. Jaarstukken 2020
Voorstel:
1. Kennis te nemen van het accountantsverslag; 
2. De jaarstukken 2020 vast te stellen; 
3. Het besluit tot budgetoverheveling te bekrachtigen bij de vaststelling van de jaarstukken 2020 en 
    daarmee: 
    a. De restant budgetten ad € 502.827 via resultaatbestemming te storten in de 
        bestemmingsreserve Budgetoverheveling; 
    b. Het bedrag ad € 373.601 uit de overige reserves (€ 20.000 Reserve reeds bestemd 
        en € 353.601 Algemene reserve vrij besteedbaar) toe te voegen aan de bestemmingsreserve 
        Budgetoverheveling; 
    c. De begroting 2021 te wijzigen en € 959.428 te dekken uit de bestemmingsreserve
        Budgetoverheveling; 
4. Een bedrag van € 53.380 over te hevelen van 2020 naar 2021 en daarmee: 
    a. Het bedrag ad € 45.648 uit de Algemene reserve vrij besteedbaar over te hevelen naar  
        de bestemmingsreserve Budgetoverheveling; 
    b. De (netto) restant budgetten ad € 7.732 via resultaatbestemming te storten in de 
        reserve Budgetoverheveling; 
    c. De begroting 2021 te wijzigen en € 53.380 te dekken uit de bestemmingsreserve 
       budgetoverheveling. 
5. Op basis van risicoafweging een bedrag van € 379.000 vrij te laten vallen uit de reserve
    grondexploitaties en toe te voegen aan de algemene reserve vrij besteedbaar; 
6. Voor het organiseren van de 2e kamerverkiezingen € 31.000 beschikbaar te stellen in 2021 en te
    dekken uit de algemene reserve vrij besteedbaar; 
7. Het resterende resultaat 2020 ad € 665.509 (€ 154.950 plus € 502.827plus € 7.732) te onttrekken
    aan de Algemene reserve vrij besteedbaar; 
8. Per 31 december 2020 de Reserve sociaal domein op te heffen; 
9. De begroting 2021 te wijzigen conform bijgevoegde 10e begrotingswijziging.

Advies van de commissie
Wethouder Van Leeuwen komt schriftelijk terug met informatie over de berging van het 
vliegtuigwrak.
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Wethouder Schuurman zegt te onderzoeken of er een rolstoelpicknicktafel kan komen langs het 
kanaal Lemelerveld bij Het Anker, zoals door de fractie van Gemeentebelangen in ingebracht.

CDA, als gevolg van COVID-19 hebben we andere keuzes moeten maken. 103 prestaties van de 
136 realiseren verdient een compliment. Grip op de lasten van het sociaal domein blijft een 
aandachtspunt. De fractie is blij dat er betreffende de aanbesteding/rechtmatigheid stappen zijn 
genomen. De fraudebeheersing verdient nog de nodige aandacht. Het CDA wil graag in gesprek 
om de frauderisico’s nader te onderzoeken. De fractie ziet ook graag dat risico’s bij kulturhusen, het 
theater en zwembaden worden meegenomen in een vervolg risicoanalyse. De financiële risico’s zijn 
goed te noemen, het weerstandsvermogen is uitstekend, de solvabiliteit is goed, het nette 
schuldquotum is als minst risico gekwalificeerd en de ratio grondexploitatie is wederom gedaald. Dit 
bijzondere jaar hebben we goed achter ons kunnen laten, maar een doorkijkje naar PPN ziet er 
minder rooskleurig uit. Het CDA hoopt op een bijdrage van het rijk, anders moeten er andere 
keuzes worden gemaakt. Voor nu akkoord met dit voorstel. Naar aanleiding van de vraag vanuit 
D66 over de bezuinigingen op de speeltuinen, deze bezuiniging heeft nog niet zoveel impact gehad 
op de speelterreinen. De bezuiniging betrof een upgrade.

De ChristenUnie; de jaarrekening ging over een jaar waarin we serieus te maken kregen met een 
pandemie. Dan lopen zaken anders dan gepland. Dat vroeg om aanpassingsvermogen en dit heeft 
organisatie goed opgepakt. De ChristenUnie begrijpt dat niet alles is gerealiseerd. De fractie was 
kritisch ten aanzien van de financiële gevolgen Corona. Inmiddels zijn we daarover geïnformeerd. 
Het is bijzonder te noemen, dat de gemeente budgetneutraal uitkomt. Opvallend is dat de post 
onvoorzien in 2020 in zijn geheel niet is aangesproken, dit blijft een curieuze post. Er zit een groot 
verschil tussen de tweede bestuursrapportage en de jaarrekening. De oorzaak kun je niet volledig 
bij het Rijk neerleggen. Enkele inhoudelijke punten: risico’s van zwembaden, kulturhusen en theater 
goed om mee te nemen in de vervolg risicoanalyse. Meevaller afval, PMD, daarop hebben we 
kunnen bezuinigen door het goed scheiden van afval door inwoners. Dit is een mooi 
communicatieonderwerp. Onze accountant gaf een compliment op grip op het sociaal domein. 
Daarbij werden we vergeleken met andere gemeenten. De ChristenUnie verwacht hier nog meer 
grip op nodig te hebben. Speelplaatsen vraag D66, dit was destijds een keuze voor de lange 
termijn, hoe verhoudt dit zich tot een korte termijn pandemie. De fractie vindt het niet nodig om de 
keuze aan te passen. De ChristenUnie neigt naar akkoord, in afwachting van het antwoord berging 
vliegtuigwrak.

De PvdA vindt de bezuinigen op speelterreinen een verkeerde keuze. De jaarrekening is 
overzichtelijk gerapporteerd. In Dalfsen zien we vaak donkere wolken, maar de zon blijft stralend 
schijnen. Door onverwachte meevallers aan de ene kant en anderzijds door hard werken van de 
organisatie door te zoeken naar optimalisaties en keuzes van de raad voor bezuinigingen. Door de 
pandemie verwacht je rode cijfers, maar het verlies is beperkt. Investeren in de gemeenschap om 
het herstel te bevorderen staat voor de fractie voorop. Dalfsen doet het extreem goed, ook als je 
naar de accountant kijkt. De fractie kan instemmen met de jaarrekening. 

De VVD concludeert dat de ambtelijk organisatie een goede verantwoording heeft voorgelegd. 
Inhoudelijk reageren doet de fractie bij de behandeling van de perspectiefnota. Dalfsen heeft goed 
gepresteerd ondanks de coronacrisis. Ook al is het lastig de gevolgen daarvan te bepalen. Het 
verlies is beperkt gebleven door incidentele meevallers. Het weerstandsvermogen is goed, we 
kunnen tegen een stootje. De perspectiefnota laat zien dat er een grote stoot aankomt. Afhankelijk 
of er een derde bezuinigingsoperatie komt of dat er een compensatie van het Rijk komt, moeten we 
kijken of het een stootje of een stoot wordt. Punt van aandacht is het sociaal domein. Waarom is 
het niet mogelijk voor de instanties om binnen een half jaar te declareren? Dan kunnen wij als 
gemeente over de juiste cijfers te beschikken. De VVD heeft de intentie de jaarrekening goed te 
keuren.

Gemeentebelangen, een jaar waarin we volop in de pandemie zaten. Al drie jaren schrijven we een 
negatief resultaat bij onze jaarreking. Dit jaar vooral zo laag door incidentele meevallers. De 
optimisten wijzen op de goede cijfers bij het weerstandsvermogen, solvabiliteit, het netto schuld 
quotum en renterisico. 
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Maar de praktijk leert dat we ieder jaar inleveren, ondanks de bezuinigingsoperaties ingezet in 
2020. De fractie is blij dat het extra controleren door consulenten de vruchten afwerpt binnen het 
sociaal domein. We promoten een fietsvriendelijke gemeente te zijn, maar de fractie is bezorgd om 
de maatregelen van de provincie om hun begrotingstekort te dichten.
Gemeentebelangen is niet blij met de cijfers, maar kunnen technisch wel instemmen. Naar 
aanleiding van de vraag van D66 over de speeltuinen; Gemeentebelangen heeft mee ingestemd, 
veel kinderen spelen er nog en ze hebben geen spijt van de keuze. 

D66 is blij content met de financiële staat van de gemeente. Punt van aandacht: groot verschil 
tussen begroten en daadwerkelijke cijfers. We laten ons verrassen door incidentele meevallers. 
D66 heeft dit een paar keer aangekaart. Meerdere buurgemeenten doen dit anders, zoals de 
gemeente Raalte. Zij begroten de volledige ruimtelijke ordening en volkshuisvesting. Er wordt in ons 
jaarverslag vooral gekeken of prestaties zijn uitgevoerd. De fractie wil in het vervolg graag meer 
zitten op doelen. D66 is akkoord met de jaarstukken 2020. 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda van de raad van 21 juni 
kan worden geplaatst.

6. Besluitenlijsten 10 mei en 17 mei 2021
Beide besluitenlijsten conform.

7.   Sluiting
De voorzitter sluit de digitale vergadering om 20:55 uur. 

Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 
van 6 september 2021.

De raadscommissie voornoemd,

de voorzitter, de commissiegriffier,  
mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte mw. M. Meijer-Uitenbroek


